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Vážení spoluobčané,  

máme za sebou parné léto, dětem uběhly prázdniny jak voda a do školních lavic se vracely většinou nerady, na 

rozdíl od několika našich prvňáčků, kteří první školní den netrpělivě očekávali.  

Podzim se blíží, s ním zahájení topné sezony, nebudu se zmiňovat o tom, čím vším se dá i nedá topit v kotlech, 

ale spíše o možnosti vyměnit si staré topné zařízení za nové s dotačním přispěním. I to je jedna z informací, které 

se můžete dočíst v dnešním čísle zpravodaje.                 Jménem obecního zastupitelstva Věra Halamová, starostka obce 

                                                                  Zpráva o činnosti zastupitelstva obce 

Zasedání ZO 24.7.- ZO schválilo smlouvy :  

- ke zbudování vodovodní přípojky k novostavbě v místě bývalého domu č. 42 v Bařicích (Malinkovo) 

- o právu provést stavbu s ŘSZK, tato smlouva se týká plánované přeložky veřejného osvětlení ve Velkých Těšanech. 

Byl schválen dodavatel vzešlý z výběrového řízení na dětská hřiště, firma Karim Hulín. Opakovaně byl projednáván 

požadavek p. Tůmy o odprodej pozemku pod Becherbarem, případně možnost odkupu budovy do majetku obce. 

Zasedání se zúčastnili zástupci TJ Velké Těšany s požadavkem na částečnou úhradu projektové dokumentace na 

zateplení sokolovny.  
Zasedání ZO 18.8.- jediným bodem bylo schválení smlouvy o dílo s firmou Bonita Group Service z Tišnova namísto firmy 

Karim, která zakázku na dodávku herních prvků odřekla.  

Zasedání ZO 28.8.- ZO schválilo výběr dodavatele projektové dokumentace na rekonstrukci bývalé školy v Bařicích, ing. 

Pavla Koláčka (cena 260.000 Kč) a zpracovatele dopravní části projektu ing. Jana Píchala (cena 12.000 Kč). Byla 

projednána a schválena smlouva o spolufinancování projektu zateplení sokolovny ve Velkých Těšanech. Obec se bude 

podílet nákladem cca milion korun.  

Úplná znění zápisů ze zasedání jsou k dispozici v kanceláři obecního úřadu a na internetových stránkách obce.  

Oznámení a informace : 

E.ON upozorňuje majitele nemovitostí na nutnost ořezu stromů v blízkosti elektrického vedení, nutno provést do konce 

roku. Více informací na stránkách obce. 

Firma Biopas oznamuje, že svoz odpadu ve 40. týdnu bude kvůli pondělnímu státnímu svátku až v pátek 2. října.  

Kontejnery na tříděný odpad ve Velkých Těšanech jsou přestěhované na jiné místo (k točně) z důvodu plánovaných 

zateplovacích prací na sokolovně. Po ukončení stavební akce budou přemístěny na původní stanoviště. 

Výpis snímku z katastrální mapy – tuto novou službu nabízí obec v rámci služby Czech Point . 

Nabídky práce v regionu – na internetové stránky obce byla vložena nová záložka přinášející informace o volných 

pracovních místech, včetně právních rad a aktualit na trhu práce.  

Výkup padaných jablek – probíhá v Bařicích na č. 13 vždy ve středu a v neděli od 16.00 do 17.00, cena za 1kg :1,50 Kč. 

Pravidelný výkup kůží a prodej krmiv pro hospodářská zvířata – každé liché pondělí v 9.40 před obecním úřadem 

v Bařicích. Kůže jsou vykupovány pro českou firmu TONAK za průměrnou cenu 29,- Kč za kus.  

Kotlíkové dotace OPŽP: Žádat lze na výměnu kotle na pevná paliva s ručním přikládáním, který bude vyměněn za 

tepelné čerpadlo, kotel na pevná paliva (automatické přikládání nebo ruční přikládání s akumulační nádrží), plynový 

kondenzační kotel, solárně termické soustavy v kombinaci s výše uvedeným zdrojem tepla a mikro - energetická 

opatření u rodinných domů, které nesplňují klasifikaci náročnosti budovy úroveň C. Výše dotace 70-80% z maximální 

investované částky 150.000,- Kč. O dotaci lze žádat prostřednictvím programu Zlínského kraje, výzva bude vyhlášena 

v listopadu 2015 a žádosti se budou přijímat začátkem r. 2016. Více na http://www.kr-zlinsky.cz- Dotace a granty – 

Program výměny zdrojů tepla v domácnostech. Program poběží do  r. 2018 a na území Zlínského kraje by jeho 

prostřednictvím mělo být vyměněno 1080 kotlů. 

Příkazní smlouva s Kroměřížskými technickými službami – V letošním roce se v katastru naší obce našli tři psi, u kterých 

je předpoklad, že je někdo vyhodil z auta nebo se jich jiným způsobem zbavil. Nálezce, pokud zavolá policii, dostane 

radu, aby psa odevzdal na obecním úřadě.  Obec psa převezme a pokud má podepsanou příkazní smlouvu s psím 



útulkem v Kroměříži, pes je odvezen, ale tím se obec zavazuje k úhradě nemalých částek. U nejmenších psů je cena 

pobytu stanovena na 100,- Kč denně, náklady na vstupní prohlídku, očkování, léčbu a jinou péči jsou hrazeny zvlášť. 

Roční platba za jednoho psa tak překročí třicet tisíc korun.  

Pro návštěvníky knihoven : Součástí standardu služeb poskytovaných knihovnou, je pravidelné zjišťování spokojenosti 

klientů se službami knihovny. Spokojenost uživatelů má být zjišťována pomocí ankety v průběhu října a listopadu, 

vyplnění ankety je anonymní. Elektronický formulář najdete na stránkách obce v sekci „Knihovny“ (zašlete na adresu 

obce)nebo v papírové podobě přímo v obecní knihovně. Vyplněné formuláře budou předány Knihovně Kroměřížska.  

Cvičení pro ženy pod vedením L. Kolouchové začíná ve středu 30.září v 18.00 hod. ve společenské místnosti v Bařicích. 

Co potřebujete : Sportovní oblečení a obuv, karimatku, pití a chuť do pohybu.  

ANGLIČTINA dětem a ZUMBA /nejen pro maminky dětí/ budou i letos!!!! Také v letošním roce bude každý čtvrtek v 

budově mateřské školky ve Velkých Těšanech probíhat výuka angličtiny pro naše děti. S paní Jelenou Kassawatovou, 

majitelkou soukromé jazykové školy ve Zlíně s mnohaletou zkušeností výuky v mateřských školkách, se děti seznámily již 

během loňského roku. Výuka probíhá dvojjazyčně /česko – anglicky/, děti mají vlastní učebnice, hodinou je provází 

plyšový králíček a mnoho dalších pomůcek dle probíraného tématu. Nově letos zahajujeme půlhodinovou angličtinu i 

pro naše nejmenší za přítomnosti rodiče, poté následuje cca hodinová lekce starších dětí již bez rodičů. Paní lektorka 

nabízí novým zájemcům 1-2 ukázkové hodiny zdarma. Pokud máte zájem, přijďte se podívat! Začínáme ve čtvrtek 24. 9. 

2015…..nejmenší děti /cca od 2let/ od 15hod, starší děti od 15:45 hod v zasedací místnosti v budově mateřské školky 

/boční vchod za červenými vraty/. 

ZUMBA pod vedením paní Šárky Jerglové poběží i letos ve čtvrtky od 17hod. První lekce taktéž 24. 9. 2015 na témže 

místě jako angličtina. Cena lekce 60 Kč. Možnost zakoupení permanentky. Přijďte si s námi protáhnout svá těla v 

latinskoamerickém rytmu.                                                                                                   Kateřina Přibylová, Kateřina Vojáčková 

ZLÍNSKÝ KRAJ PODPOŘIL JEDNOTKU SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

Členové jednotky sboru dobrovolných hasičů Velké Těšany vypracovali závěrem minulého roku žádost o poskytnutí 

účelové neinvestiční dotace pro rok 2015 na požární techniku a věcné prostředky požární ochrany z rozpočtu Zlínského 

kraje. Tato žádost byla prostřednictvím zřizovatele jednotky (obce) odeslána na Hasičský záchranný sbor Zlínského kraje, 

který k doručené žádosti připojil svá stanoviska. Přihlíželo se k potřebě plošného pokrytí kraje jednotkami požární 

ochrany, k materiálně technickému vybavení jednotky, její aktivitě a možným rizikům existujícím na území obce. Na 

základě tohoto posouzení byl předán doporučující návrh Zastupitelstvu Zlínského kraje ke spolufinancování ve výši 

50.000,- Kč. Poskytnutá dotace byla využita na generální opravu přenosné motorové stříkačky, výměnu pneumatik na 

zásahovém vozidle, pořízení zásahových přileb, rukavic a zásahových hadic. Děkujeme tímto za finanční podporu. 

I po této obnově techniky a doplnění vybavení schází členům jednotky řada důležitých prostředků požární ochrany, bez 

kterých není možné při mimořádných situacích plnohodnotně zasahovat. Věříme, že budeme v žádostech o finanční 

podporu úspěšní i v dalších letech. Nemůžeme přece jen čekat, zda krizová situace v naší obci nastane, ale je třeba na ně 

být dobře připraveni a vybaveni.                                                                                  Za JSDH obce Velké Těšany Ondřej Valach  

Z naší školky  Prázdniny utekly jako voda a opět začíná nový školní rok. Od 1.září přišly do naší školičky i nové děti. Nyní 

máme zapsáno dvacet jedna dětí. Pro děti jsme připravily ve spolupráci s p. Peckovou (maminkou dvou našich dětí) 

netradiční zahájení školního roku. Za dětmi na školní zahradu přivedla krásného koníka. Děti se na něm povozily, 

nakrmily ho jablíčky a dozvěděly se, jak se musí 

majitelé o takového koně starat. V druhém zářijovém 

týdnu jsme s dětmi navštívili Bařice, kde spousta 

našich dětí bydlí. Byli jsme pozváni do místní 

knihovny a vypůjčili jsme si několik knih na 

společnou četbu ve školce. Čekalo nás i překvapení.  

Prvním překvapením byla pohádka, kterou nám i 

s něčím dobrým na zub připravila p. Strašáková a p. 

Baďurová, další překvapení čekalo na dvoře 

obecního úřadu, kde jsme mohli obdivovat kozy, 

husy, koťátka, kuřátka i neposedného králíka. 

Nadšení dětí nebralo konce. Během školního roku 

budou starší děti navštěvovat obratnostní cvičení na 



TJ Slávie v Kroměříži, bude probíhat hra na zobcovou flétnu, pro všechny děti i rodiče jsou naplánovány různé akce, na 

které se všichni těšíme.                                                                                                                                 Vedení MŠ Velké Těšany 

                                                               Na čem momentálně pracujeme… 

Nová dětská hřiště jsou to, co v nejbližších dnech budete moci vidět a vaše děti vyzkoušet. Dodavatelem herních prvků 

je firma Bonita Group. Původně vybraná firma Karim po podpisu smlouvy oznámila, že není schopná svým závazkům 

dostát a z toho důvodu musel opakovaně proběhnout výběr dodavatelské firmy.  Ve Velkých Těšanech se děti dočkají 

herní sestavy se dvěma skluzavkami, věžičkou a dalšími doplňky, radost jim udělá kolotoč, zato v Bařicích bude herních 

prvků šest: kolotoč, houpačka, hrazda, houpací hnízdo, skluzavka a fitnes prvek po starší uživatele hřiště. 

Komunikace ve Velkých Těšanech jsou projekčně připravené, cesta k Vojáčkovému bude realizovaná brzy z jara, zatím 

není stavební povolení, jeho neexistence nám bohužel nedovolila si sjednat dříve termín s dodavatelskou firmou a 

momentálně jsou obalovny zavalené zakázkami. Pokud by k realizaci došlo až v listopadu, není dodavatelská firma 

schopna nám poskytnout záruku na provedené práce.  

Rekonstrukce obecních bytů na bývalé škole – projektová dokumentace včetně dopravní části bude hotová do konce 

letošního roku. Situační výkresy s plánovaným rozmístěním bytů najdete na internetových stránkách obce (Úřední 

deska).  

Oprava koupaliště v Bařicích – zednické práce na opravě vnitřních stěn provedl Petr Pecina z Karolína. V sobotu 26. září 

v 9.00 hodin bude brigáda na úklid nejbližšího okolí – tj. očištění a částečné předláždění chodníků. Prosíme omladinu, 

která se sem celé léto chodila koupat, aby se dostavila s pracovním nářadím (motyky, hrábě, metly, kolečka) a 

v dostatečném počtu. To, jak bude koupaliště vypadat, záleží jen na vás. 

Finanční výpomoc při zateplení sokolovny  - Dotace z OPŽP bude ve výši 2 751 928 Kč, dotace z českých zdrojů 161.878 

Kč, (příjemcem dotace je TJ Velké Těšany). Zbývající částku okolo milionu uhradí obec ze svého rozpočtu. Není to sice 

zanedbatelná částka, ale jedná se o poslední dotační výzvu s tak vysokou podporou. Nové dotační programy budou 

poskytovat prostředky na zateplení ve výši 40 % a zbývajících 60% bude zvýhodněná půjčka.  

Jak žije fotbal v Bařicích…. Vzhledem k navýšení počtu účastníků 

ve třetí třídě, kdy se opět po několikaleté přestávce dalo 

dohromady mužstvo Roštína, se vedení soutěže rozhodlo rozdělit 

účastníky do tří skupin. TJBB byl přidělen do skupiny C. A právě 

díky tomuto přerozdělení klesl počet kol k odehrání na celkově osmnáct z loňských dvaceti osmi. Pozdější start sezony 

mnoho mužstev využilo ke zkvalitnění přípravy a dopilování taktiky. TJBB vstoupil do nové sezony pln odhodlání a 

entuziasmu, bohužel hned první porážka 0:6 v Ratajích uštědřila našemu mužstvu tvrdý direkt, ze kterého se nedokázalo 

vzpamatovat ani v utkání v Lutopecnách, kde sice již TJBB předvedl statečný výkon, který ale nestačil na nic většího, než 

prohru 3:0. Vzepjetí a zatím nejlepší výkon hráči předvedli v domácím utkáni s Šelešovicemi, kdy sice v půli prohrávali už 

1:3, ale v té druhé svého soupeře přehrávali ve všech ohledech a jen díky nešťastné brance do sítě hrajícího trenéra 

Benedikta se připravili alespoň o bod a případné pokutové kopy. Zápas skončil 4:5. Bohužel tento výkon si hráči 

nepřenesli do dalších dvou utkání a prohráli na hřišti v Bezměrově 2:0 a doma se Zborovicemi B 1:4. Další zápasy čekají 

naše borce na hřištích na Dřínově a ve Zlobicích, doma se poperou o body s Litenčicemi a v posledním kole s Roštínem. 

Tak budeme doufat, že nezopakují bídný podzim z předminulé sezony a připíší si alespoň nějaký ten bodík. 

                                                                                                                                                                                             Vít Šindler 

II. ROČNÍK NOHEJBALOVÉHO TURNAJE TROJIC NADCHL  DESÍTKY PŘIHLÍŽEJÍCÍCH DIVÁKŮ  Sportoviště u sokolovny opět 

ožilo, tentokráte II. ročníkem nohejbalového turnaje trojic o putovní pohár. Prázdninový turnaj, který pořádal sbor 

dobrovolných hasičů s nohejbalovým týmem místních mužů, nadchl desítky přihlížejících diváků. Letošní ročník byl 

zahájen v brzkých ranních hodinách a hrálo se celý den. Dobrá nálada a sportovní zdravá bojovnost hráčů trvala až do 

večerních hodin. Celkem se zapojilo deset tříčlenných družstev. Na prvním místě se umístilo družstvo z Kroměříže, které 

ve finále porazilo domácí družstvo z Velkých Těšan. Všem hráčům děkujeme za pěknou podívanou a příjemné prožití 

letního dne a těšíme se na další ročník - snad již na novém hřišti. 

Tímto sdělením bych mohl článek ukončit, avšak nohejbalové klání v nás, v pozorně přihlížejících divácích zanechalo i 

řadu dalších pozitivních dojmů, zejména smysl hráčů hrát v duchu zásad čestného zápolení. Řada sportovních příznivců 

mi jistě dá za pravdu, že zážitky ze sledování mnoha sportovních odvětví se často podobají spíše zážitkům z boje, kde 

cílem je za každou cenu zvítězit třeba i podražením soupeře nohama či filmováním faulů. Naproti tomu v nohejbale je to 

jiné, hráči vnímají zápas jako nekonfliktní hru, při které se naučíte, jak si pomáhat a respektovat soupeře. Většina 

Ne 27.9. 15.30 Dřínov-Bařice 

So 3.10. 15.00 Bařice-Litenčice 

Ne 11.10. 14.30 Zlobice-Bařice 

So 17.10. 14.00 Bařice-Roštín 



úspěšných nohejbalistů má velice dobré morální a komunikační schopnosti. A co víc, v nohejbale panuje přátelská 

atmosféra i na turnajích, kde proti sobě nastupují profesionální i amatérští hráči. O tom, že pojem „fair play“ ze sportu 

ještě nevymizel a nebyl cizí ani našim nohejbalistům, přesvědčilo diváky několik hráčů. Jeden z nich dokonce ve vypjaté a 

důležité koncovce závěrečného setu přiznal svou chybu a přiměl rozhodčího změnit své rozhodnutí v jeho neprospěch. 

Klobouk dolů, právě o fair play by sport, ale i řada dalších odvětví lidské činnosti měla být ….                         Ondřej Valach 

Setkání nejen se seniory  Opět po roce jsme na první srpnovou 

sobotu připravili společenské odpoledne pro naše seniory a 

vůbec pro všechny, kteří měli zájem strávit čas jinak, než to 

obyčejně v sobotu bývá. Kulturní vystoupení  dětí bylo připraveno 

pohádkově. Pohádka O Palečkovi, O veliké řepě a divadelní hra ze 

života obce rozesmála úplně nejvíc. A protože máme u nás děti 

šikovné, předvedly se i  po stránce hudební, jak sólově, tak se 

společnou závěrečnou skladbou. 

Vystoupení místního tanečního souboru opět nezklamalo : 

rafinované převleky pomocí prostěradel a taneční kreace na 

píseň Zrcadlo přihlížející diváky pobavily. Beseda nad kronikou 

měla rovněž svůj okruh příznivců, o někdejší dění v obci se 

zajímali staří i mladí. Hudební těleso Bařičanka, složená převážně z řad místních umělců, hrála k tanci i poslechu.  

Velké poděkování patří nejen pořadatelům a vystupujícím, ale i sponzorům, kteří dodali koláčky, cukroví či guláš. Ti 

všichni mají zásluhu na tom, že sobotní odpoledne bylo příjemné a návštěvníci všech věkových kategorií se vydrželi bavit 

až to tmy.                                                                                                                      SDH Bařice a Občanské sdružení rodičů 

„Hurá zpátky do školy“  - V sobotu 29.8. se na výletišti v Bařicích konala akce pro děti spojená s rozloučením s 

prázdninami a hlavně vítáním nového školního roku. Je pravda, že z plánovaného kontrolního diktátu a přezkoušení z 

vyjmenovaných slov sešlo, na druhou stranu děti předváděly výjimečné gymnastické prvky na trampolíně a ukázaly své 

pěvecké umění za doprovodu skupiny Bařičanka, která hrála návštěvníkům všech věkových kategorií celé odpoledne. Po 

zpěvu, kreslení, jízdě na káře a všemožném dovádění vyhládne, proto všem přišel vhod špekáček opečený na ohýnku. Ti, 

kteří vydrželi až do setmění a zůstali na promítání, se přesvědčili, že s čerty nejsou žerty. Doufáme, že se akce všem 

příchozím líbila.                                                                                                               Za SDH Bařice Lukáš Dvořák 

Z obecní kroniky…. Volné pobíhání zvířat po obci…….dnes jsou takovým opakujícím se problémem psi. Ale ani před sto 

lety nebyla obec tohoto problému ušetřena, jen se jednalo o jiné domácí zvíře. 

Na jednání obecního výboru 11.3.1904 : „Pan Antonín Smutek podává volný návrh, by se nechalo v obci vyhlásiti, že 

nemají býti vyháněny husy a kachny na náves aby nebyla voda na potoku pokalena. Což bylo také přijato“.  Ale problém 

evidentně přetrvával  a proto 30.8.1905 … „navrženo by husy a kachny, které se na návsi obecním sluhou zastanou, se 

zajmou a z každého kusu 20 hal pokuty se požadovati bude, což se veřejně bubnem vyhlásí. Obecní sluha z každé zajaté 

husy a kachny obdrží 5 hal. odměny“.                                               

(Protokoly o schůzích obecního výboru v Bařicích 1903-1919) 

Společenská kronika 

Vítání občánků 

4. července jsme přivítali mezi naše občánky Viktorii Kroupovou 

z Velkých Těšan s rodiči Pavlou a Lukášem Kroupovými. 

Významné životní jubileum oslavili: 

Bařice                                               Velké Těšany 

Růžena Albertová   50                   Danuše Hasmandová    75 

Olga Horáková        80                    Libor Jelšík                      50 

Marie Zápecová      60                   Zdeňka Halodová           65  

                                                          Ludmila Potočná            65  

Jubilantům srdečně blahopřejeme. 
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